
دو  شنبه 26 شهریور 1397   شماره 1404
M o n 1 7 S e p t e m b e r . 2 0 1 8

5
انرژی

عليرضا نيک آئين رئيس اتحاديه تعميرکاران خودرو در 
خصوص قيمت لوازم يدکي اظهار داشت: در حال حاضر 
شاهد افزايش 3 برابري قيمت لوازم يدکي بدليل کاهش 
عرضه و کمبود اين محصولات در بازار هستيم به خصوص 
در بخ��ش قطع��ات موتور و گيربکس که کمبود بيش��تر 
احس��اس مي شود.به گزارش خبرخودرو، رئيس اتحاديه 
تعميرکاران خودرو در خصوص قيمت لوازم يدکي اظهار 
داش��ت : در حال حاضر ش��اهد افزايش 3 برابري قيمت 
لوازم يدکي بدليل کاهش عرضه و کمبود اين محصولات 
در ب��ازار هس��تيم به خص��وص در بخش قطعات موتور و 
گيربکس که کمبود بيشتر احساس مي شود.وي کيفيت: 
ل��وازم يدک��ي موجود در بازار را نامطلوب خواند و تصريح 
کرد: متاسفانه به دليل کمبود قطعه در بازار ، برخي از اقلام 

لوازم يدکي معيوب در انبار که براي بازگشت به کارخانه 
سازنده عودت داده شده بودند جذب بازار شده و در برخي 
تعميرگاه ها مورد استفاده قرار گرفته اند .وي تصريح کرد: 
خيلي از قطعات مانند سيستم کلاچ ، جلوبندي ، فرمان 
و ترمز که معيوب بوده و بايد به کارخانه بازگش��ت داده 
مي شدند وارد بازار شده و متاسفانه برخي از فروشندگان 
لوازم يدکي براي سود بيشتر اقدام به عرضه آن ها کرده اند 
که اين امر به معناي واقعي بازي با جان مردم است .نيک 
آئين در ادامه افزود: مردم به دليل کمبود قطعه به ناچار از 
اين قطعات معيوب استفاده مي کنند و با خودروهاي معيوب 
رانندگي مي کنند و به دليل هزينه بالاي تعمير مراجعه به 
تعميرگاه ها نيز کاهش يافته که اين عوامل منجر به افزايش 

مصرف سوخت و همچنين بروز حادثه خواهد شد.

بازگشت قطعات معيوب به چرخه تعمير
عباس فصيح خوش��گرد رييس انجمن صنايع س��لولزي 
ايران ضمن اعلام اينکه هيچ کارخانه  توليد محصولات 
سلولزي تعطيل نشده است، تاکيد کرد که مشکلات به 
وجود آمده در زمينه توليد و عرضه محصولات سلولزي 
برطرف شده است؛ هرچند به دليل ترخيص مواد اوليه از 
گمرک با ارز آزاد، قيمت ها دو تا ۲.۵ برابر افزايش يافته است.

به گزارش ايسنا، رييس انجمن صنايع سلولزي ايران- از 
آخرين وضعيت بازار محصولات س��لولزي و نيز برخورد 
با ش��رکت هايي که به گراني و کمبود بازار محصولاتي 
اعم از پوشک معمولي بچه، پوشک کامل بچه، پوشک 
بزرگسالان، وسايل بهداشتي بانوان، دستمال کاغذي و... 
دامن زدند، سوال پرسيديم. وي با اشاره به اينکه انجمن 
صنايع سلولزي مرجع تشخيص جرم توسط يک شرکت 

نيست، اظهار کرد: ما فقط در اين زمينه موضوع را به اطلاع 
نهادهاي نظارتي رسانده ايم. مسائل مختلفي در رابطه با 
اين شرکت اعم از دريافت ميزان بالاي ارز دولتي و ايجاد 
التهاب در بازار پوشک و تيشو عنوان شده بود و در نهايت 
طي هفته گذشته کميته تخلفات انجمن صنايع سلولزي 
اي��ران تصمي��م گرفت موض��وع را به اطلاع قوه قضاييه 
برس��اند.وي همچنين در خصوص صحبت هاي مطرح 
شده مبني بر تعطيلي يکي از کارخانه هاي توليدي بزرگ 
و داراي نام در توليد محصولات س��لولزي، تصريح کرد: 
مشکلي در اين زمينه وجود ندارد و پس از رفع مشکل به 
وجود آمده به دليل عدم ترخيص مواد اوليه از گمرک که 
ميزان توليد را کاهش داده بود، مجددا شرکت هاي توليدي 

بدون مشکل در حال فعاليت هستند.

مردم مثل طلا و دلار، پوشک مي خريدند
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آژانس بين المللي انرژي اعلام کرد: با توجه به افزايش ابهام ها، 
بازار جهاني نفت به دوراني حس��اس وارد مي ش��ود.به گزارش 
پاي��گاه خب��ري پلاتس از لندن، آژانس بين المللي انرژي اعلام 
کرد: به دليل ابهام درباره توليد نفت ليبي و ونزوئلا و همچنين 
تحريم هاي ضد ايراني، بازار نفت به ش��رايطي بس��يار حساس 

وارد مي شود.
اي��ن نه��اد در گزارش ماهانه خود، اس��تمرار کاهش توليد نفت 
ونزوئلا و همچنين حمله اخير به مقر شرکت ملي نفت ليبي و 
همچني��ن تأثي��ر مخرب تحريم هاي ضد ايراني آمريکا را مورد 
توج��ه ق��رار داد.آژانس بين المللي انرژي برآورد خود را از تقاضا 
براي نفت اوپک در س��ه ماه پاياني ۲۰۱۸ و س��ه ماه نخس��ت 
۲۰۱۹، به ترتيب به 3۲ ميليون و ۸۰۰ هزار بشکه در روز و 3۱ 

ميليون و 3۰۰ هزار بشکه در روز افزايش داد.

سدهايتهران۶۵۵ميليونمترمکعب
آبدارد

ذخيره آب ۵ س��د تامين کننده آب ش��رب تهران ۶۵۵ ميليون 
متر مکعب است.س��د هاي تهران ۶۵۵ ميليون متر مکعب آب 
داردب��ه گ��زارش صداوس��يما؛ در حال حاضر 3۵ درصد مخازن 
س��دهاي تامين کننده آب ش��رب تهران پر است.به اين ترتيب 
س��د لار 47 ، س��د طالقان ۲۸۸ ، س��د کرج ۱47، سد لتيان 37 و 
سد ماملو ۱3۶ ميليون متر مکعب آب دارد.از ابتداي سال آبي 
تا کنون يک ميليارد و ۱۵7 ميليون متر مکعب آب وارد مخزن 
سدهاي پنج گانه و يک ميليارد و 3۲۹ ميليون متر مکعب آب از 
مخازن سدها خارج شده است.بر اين اساس امسال 33 درصد 
ورودي آب به مخازن س��دهاي تامين کننده تهران نس��بت به 
پارس��ال کاهش يافته اس��ت.ميانگين بارش در استان تهران از 
ابتداي سال آبي جاري ) اول مهر ۹۶( تا کنون ۲۵۱ ميلي متر 

ثبت شده است.

توزيعوعرضهنفتگازيوروچهار
درجايگاههايسوختمنطقهاردبيل

مدي��ر ش��رکت ملي پخش فرآورده هاي نفت��ي منطقه اردبيل 
از توزيع نفتگاز با اس��تاندارد يورو 4 در پنج جايگاه شهرس��تان 
اردبيل از اواس��ط ش��هريور ماه امسال خبر داد.به گزارش روابط 
عمومي ش��رکت ملي پخش فرآورده هاي نفتي منطقه اردبيل، 
س��يد حج��ت مدن��ي هدف از اين مه��م را ارائه خدمات بهتر به 
مردم شريف استان اردبيل اعلام و تصريح کرد: توزيع فرآورده 
نفتگاز با استاندارد هاي يورو 4 در استان اردبيل ، در مرحله اول 
اجراي اين طرح، در پنج باب جايگاه شهرس��تان اردبيل انجام 
مي شود.وي در همين راستا بيان داشت : طي برنامه ريزيهاي 
انجام شده پنج باب جايگاه ديگر نيز در محورهاي مواصلاتي 
شهرس��تانهاي مش��گين ش��هر ، گرمي ، بيله سوار و پارس آباد 
نيز انتخاب شده که در روزهاي آتي توزيع اين فرآورده در اين 

مراکزتعين شده ارائه مي شود.
مدير منطقه اردبيل افزود : با توجه به اعلام آمادگي پالايشگاه 
تبريز براي ارائه فرآورده نفتگاز با استاندارد يورو پنج، به محض 
دريافت، جايگزين فرآورده نفتگاز يورو 4 در جايگاههاي مذکور 

خواهد شد.

نفت و نیرو

مديرعامل شرکت بهينه سازي مصرف سوخت با اشاره به پرداخت ۲3 
هزار ميليارد تومان يارانه پنهان به گازوئيل، گفت: با جايگزيني گاز به 

جاي گازوئيل، صرفه جويي هايي در اين زمينه انجام شده است.
به گزارش مهر، محسن دلاويز مديرعامل شرکت بهينه سازي مصرف 
سوخت در مراسم تحويل ۲۲۲۲ کشنده در طرح نوسازي ناوگان حمل 
و نقل سراسر کشور، با بيان اينکه در سال ۹۵ ميزان ۲3 هزار ميليارد 
تومان يارانه پنهان به گازوئيل اختصاص يافته است، گفت: البته طرح ها 
و اقدامات مناسبي در زمينه جايگزيني گاز به جاي گازوئيل انجام شده 
است که ثمراتي را نيز در پي داشته است. در نتيجه اين جايگزيني شاهد 
کاهش ۱7 درصدي مصرف گازوئيل در بخش حمل و نقل و کاهش 

4۰ درصدي مصرف اين فراورده در حوزه نيروگاهي بوديم.
وي ادامه داد: بهتر اس��ت اجازه دهيم تا بخش خصوصي واقعي وارد 
گود اقتصاد و صنعت شود و به فعاليت بپردازد و بخش دولتي با ارائه 
بخشنامه هاي هر روزه، فعاليت هاي بخش خصوصي را محدود نکند. 
اين مقام مسئول با اشاره به فرمايشات مقام معظم رهبري در ارتباط با 
کاهش مصرف سوخت کشور، اظهارداشت: در شرايط کنوني بيش از 
پيش به سياست هاي مديريت مصرف )کاهش مصرف سوخت( نياز 
داريم که وزارت نفت با استفاده از ماده ۱۲ قانون رفع موانع توليد، در اين 
راستا کاميون هاي بالاي ۱۰ تن با قدمت بالاي 3۵ سال را در اولويت 
نوسازي به منظور کاهش مصرف سوخت قرار داده است. دلاويز افزود: 
۶۵ هزار دستگاه خودروي سنگين هدف اين طرح نوسازي است که 
در مجم��وع رقمي مع��ادل ۲.7 ميليارد دلار هزينه در بر دارد. در نتيجه 
اج��راي اي��ن طرح، ۹.۲ ميليارد ليتر گازوئيل صرفه جويي مي ش��ود و 
همچنين از ورود ۲۵ ميليون تن گاز دي اکسيد کربن به محيط زيست 
جلوگيري خواهد شد. مديرعامل شرکت بهينه سازي مصرف سوخت 
تلفات انرژي در صنعت نفت و کل بخش انرژي کشور را معادل ۵۰۱ 
ميليون بشکه نفت اعلام کرد و گفت: معادل 3۰7.7۹ بشکه نفت در 
نيروگاه هاي کش��ور انرژي تلف مي ش��ود که علت اين هدررفت عدم 
نوس��ازي و راندمان پايين پالايش��گاه ها اس��ت که با ارتقاي اين حوزه 
مي توانيم شاهد صرفه جويي قابل توجهي در بخش انرژي باشيم. وي 

ادامه داد: در سال ۹4 معادل 3۰4 ميليون بشکه نفت خام که بيش از 
۲4 درصد انرژي مصرفي کل کشور است در حوزه حمل و نقل هدر 
رفت داشتيم. دلاويز با اشاره به اينکه سرانه مالکيت خودرو در ايران 
نسبت به جهان پايين تر است، بيان داشت: در ايران از هر هزار خودرو 
۲۰۰ دستگاه آن مالکيت خصوصي دارد. اين در حالي است که همين 
تعداد خودرو در آمريکا سرانه مالکيت 7۹7 دستگاه را به خود اختصاص 
مي دهد و در ايتاليا نيز سرانه مالکيت خودرو ۶7۹ دستگاه است. وي 
ادامه داد: براي اصلاح مصرف س��وخت خودروها ۲ س��ال زمان تعيين 
کرده ايم تا خودروها برچس��ب مصرف انرژي دريافت کرده و خود را 
با استانداردهاي موجود تطبيق دهند. بنابراين در اين حوزه سختگير 
هستيم.  به گفته اين مقام مسئول، از ۱۶ ميليون دستگاه خودروي سبک 
در کشور، ۹۰۰ هزار دستگاه فرسوده است و از يک ميليون خودروي 

س��نگين 3۰۰ هزار دس��تگاه آن داراي فرس��ودگي است. اين در حالي 
است که خودروهاي نيسان آبي که در جاده ها تردد مي کنند مابه ازاي 
هر ۱۰۰ کيلومتر ۲۰ ليتر سوخت مصرف مي کنند که آمار فاجعه باري 
اس��ت. دلاويز در پايان خطاب به فريدون حس��نوند رئيس کميسيون 
انرژي مجلس تصريح کرد: درست است که مجلس تصميمي براي 
افزايش قيمت بنزين و س��اير س��وخت ها ندارد، اما بايد بدانيم که ابزار 
قيمتي در کنترل مصرف بسيار موثر است. البته لازم به تاکيد است که 
خودروسازهاي کشور بايد در راستاي ارتقاي کيفيت خودروها به منظور 
کاهش مصرف س��وخت گام بردارند. بر اس��اس آمار ميانگين مصرف 
سوخت خودرو در ايران 7.۸ ليتر در هر ۱۰۰ کيلومتر است که اين رقم 
در جهان معادل ۵.۵ ليتر است و هدفگذاري که در دنيا براي سال ۲۰۲۰ 
ميلادي مشخص شده 4.۱ ليتر در ۱۰۰ کيلومتر است. در خبر ديگري 

پيروزبخت رئيس سازمان استاندارد گفت: مصرف بيش از حد استاندارد 
سوخت در خودروها فقط نبايد از منظر هزينه هاي اقتصادي که به دارنده 
خودرو تحويل مي شود ديده شود بلکه مهمترين عارضه آن آلايندگي 
هوا است. وي گفت: سازمان استاندارد از سال هاي قبل از زمان تاسيس 
شرکت بهينه سازي مصرف سوخت همکاري ويژه اي با اين شرکت 
داش��ته و طرح هاي مش��ترکي اجرا کرده اس��ت در سال 7۸ و 7۹ چهار 
آزمايشگاه ويژه مصرف سوخت فسيلي در چهار منطقه مستقر کرديم 
که اکنون نيز در کشور کم نظير هستند و در زمينه بهينه سازي مصرف 
سوخت فعاليت مي کنند اما هنوز به نقطه مطلوب نرسيده ايم. وي با 
بيان اينکه سازمان ملي استاندارد از آن زمان تاکنون در زمينه استاندارد 
تجهيزات و فرآيندهاي انرژي بر فعاليت  مي کند، خاطرنشان کرد: انرژي 
به عنوان مولفه موثر در جهان هستي است. اينکه بي محابا از اين هديه 
خدادادي استفاده کنيم و حساب کشورهاي ديگر و نسل هاي بعدي را 
نکنيم از اخلاق به دور است. رئيس سازمان استاندارد خاطرنشان کرد: 
در هر جايي که هس��تيم اگر مش��کلي پيش بيايد براي خود ما متصور 
است، نبايد اين گونه فکر کنيم که فقط براي همسايه و نسل هاي بعدي 
مشکل  به وجود مي آيد. وي با تاکيد بر اينکه بايد با نگاه دقيق نسبت 
به جلوگيري از هدر رفت انرژي اقدام کنيم، تصريح کرد: بعضي اوقات 
خودروها بيش از حد استاندارد مصرف سوخت دارند که اين موضوع را 
فقط نبايد تحميل مخارج براي راننده اين خودرو در نظر گرفت بلکه بايد 
بيشتر روي آلودگي که براي هوا ايجاد مي کند متمرکز شويم. بخش 
اعظم اين موضوع به کل زمين مرتبط است. وي يادآور شد: در برخي 
از کنوانسيون هايي که ايران هم در آن فعال است کشورها نه فقط به 
منطقه خود بلکه دغدغه کل کره زمين را دارند. بنابراين ما به عنوان 
کش��وري که درگير اين قضيه هس��تيم بايد ثابت کنيم که متوجه اين 
منبع خدادادي هستيم منبعي که روز به روز کمتر مي شود. پيروزبخت با 
تاکيد بر اينکه در مورد معيار انرژي قانون بايد فشار بياورد، گفت: برخي 
نمايندگان مجلس به جاي اينکه بگويند چرا معيار مصرف انرژي در 
کارخانه هاي حوزه انتخابيه آنها مورد نظارت قرار مي گيرد، بايد سوال 

کنندکه چرا مواظب ميزان مصرف انرژي نيستيم.

دلاویز از جایگزینی گاز به جای نفت گاز خبر داد:

پرداخت  ۲۳هزارميليارد تومان یارانه به گازوئيل

نرخ بنزین افزایش نمي یابد8 ميدان گازي درصف توسعهآخرین وضعيت دریاچه اروميه و زاینده رود
مديرعامل ش��رکت مديريت منابع آب 
اي��ران در خص��وص آخري��ن وضعيت 
درياچه اروميه و زاينده رود گفت: شرايط 
ب��راي اي��ن دو حوزه چندان مناس��ب 
نيس��ت، اما تدابير متعددي براي بهبود 

وضعيت انديشيده شده است.محمد حاج رسولي ها در گفت وگو 
با ايس��نا، با اش��اره به وضعيت زاينده رود، اظهار کرد: امس��ال 
نتوانس��تيم توزيع آب کش��اورزي در مناطق داشته باشيم و بايد 
گفت که هش��ت درصد ميزان مخازن کمتر ش��ده اس��ت.وي با 
بيان اين که درياچه اروميه شرايطي همچون سال گذشته دارد، 
عن��وان ک��رد: براي احياي اين درياچه کارگروه احياء از مدت ها 
قبل ايجاد ش��ده و ۲۶ راهکار را براي رفع چالش هاي مربوط 

به اين حوزه در نظر دارد.

مديرعامل شرکت نفت مناطق مرکزي ايران 
از توسعه ۸ ميدان گازي در محدوده عملياتي 
ش��رکت نفت و گاز زاگرس جنوبي با هدف 
جلوگيري از روند کاهش��ي توليد خبر داد. به 
گزارش پايگاه اطلاع رساني شرکت ملي نفت 

ايران، رامين حاتمي در جلسه پيش بيني بهره دهي چاه هاي شرکت نفت 
مناطق مرکزي ايران از توسعه ميدان هاي گازي جديد طي برنامه ششم 
توسعه خبر داد و گفت: به منظور جلوگيري از روند کاهشي توليد شرکت 
بهره برداري نفت و گاز زاگرس جنوبي توس��عه ميدان هاي پازن، مدار، 
خارتنگ، گردان، دي، سفيدزاخور، هاليگان و سفيدباغون در برنامه است.
وي درباره الزامات تحقق برنامه شرکت زاگرس جنوبي طي پنج سال آينده 
افزود: براي دستيابي به اين برنامه حفاري، نصب تسهيلات سرچاهي و 

احداث خطوط لوله جرياني ۱۵ حلقه چاه در دستور کار قرار دارد.

محمد خالدي سردش��تي عضو کميسيون 
انرژي مجلس ش��وراي اسلامي افزايش 
قيمت بنزين در ش��رايط کنوني را رد کرد 
و گف��ت: قيم��ت اين حامل انرژي افزايش 
نمي يابد.وي در گفت وگوي با ايرنا افزود: 

درکميس��يون انرژي مجلس مباحثي که پيرامون حامل هاي انرژي 
مطرح مي ش��ود، درباره افزايش قيمت بنزين بحث نش��ده است.وي 
گفت: در ش��رايط کنوني نه کميس��يون انرژي و نه مجلس ش��وراي 
اسلامي ، اجازه افزايش قيمت بنزين را نمي دهند و دولت نيز برنامه اي 
در اين زمينه ندارد.نماينده مردم لردگان در مجلس شوراي اسلامي در 
خصوص رفتن شرکت بين المللي توتال از ايران پس از عقد قرارداد نيز 
افزود: در برخي از حوزه هاي صنعت نفت که نيازمند تخصص بالاست، 

حضور شرکت توتال در ايران يک ظرفيت بود.

دبير کل اتاق اصناف گفت:کمبود کالا در بازار نداريم اما افزايش قيمت 
رخ داده که بخشي از آن به دليل افزايش تقاضا است.

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، ميراخورلو معاون سازمان حمايت 
از مصرف کنندگان و توليدکنندگان در خصوص نظارت بر بازار گفت: از 
3۱ ارديبهشت عرضه کالا بعضا محدود شد و حجم تخلفات بالا رفت 
و در اين مدت با همکاري سازمان حمايت و تعزيرات 4۲۰ هزار بازرسي 

انجام و حدود ۲3 هزار پرونده به سازمان تعزيرات اعزام شد .
وي با اشاره به افزايش قيمت ها تصريح کرد: بار رواني و فرهنگي بر اين 
گراني تاثير دارد و متاسفانه يکي از معضلات ما عدم شفافيت قيمت 
است . ميرآخرلو گفت:بايد قبول کنيم که جنگ اقتصادي شکل گرفته 

و افراد سودجو شرايط بازار را سخت کرده اند.
وي افزود: حجم نقدينگي بالا ، مخرب بازار است و اگر اين نقدينگي وارد 
هر بازاري به خصوص کالاهاي سرمايه اي و بادوام شود مديريت بازار 
را به هم مي زند، تقاضاي کاذب در بازار ايجاد مي کند و بازار را با مشکل 
مواجه مي کند .  اين مقام مسئول در خصوص راهکارهاي تنظيم بازار در 
اين شرايط ، تصريح کرد: با استمرار عرضه،کنترل شبکه توزيع منتخب 
و نحوه تامين کالا از توليد کننده و وارد کننده تا زنجيره مصرف ، بازار 

قابل کنترل است و مي توان تعادل نسبي در بازار ايجاد کرد.
 وي درباره موفقيت سازمان حمايت در کنترل قيمت ها گفت: در ۵ ماه 
اول سال۹7 ،يک ميليون و 4۲۱ هزار و ۶۰۸ مورد بازرسي داشتيم که از 
اين تعداد ۱۵7 هزار درباره قاچاق کالا و يک ميليون و ۲۶3 هزار مورد 
مربوط به ساير کالاها بوده است. ما 37 هزار و ۲۰۵ مورد گشت مشترک 
با سازمان غذا و دارو، تعزيرات حکومتي و سازمان ملي استاندارد داشته 
ايم.   ميرآخرلو افزود: ما با ۲۸۸۰ بازرس با توان حداکثر کار کرده ايم 

و پرونده هاي تخلفي که ارسال شده است نشان دهنده حجم بالاي 
کنترل است.  معاون سازمان حمايت گفت: ممنوعيت صادرات براي 
اکثر کالاها درحال انجام و شکل گيري است و استانداران مناطق مرزي 
مکلف به کنترل کالا از مرز شده اند.  وي گفت: در ۵ ماه امسال ثبت 
سفارش کالاي اساسي نسبت به سال گذشته افزايش داشته اما ميزان 
تخصيص ارز نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش داشته است و 

ميزان واردات کاهش يافته ولي چرخه تقاضا افزايش داشته است اين 
نشان مي دهد که وقتي ميزان توليد و واردات کاهش يافته و از طرفي 

ميزان تقاضا و صادرات افزايش يافته بازار نامتوازن مي شود.
 بر اساس اين گزارش عوض پور دبير کل اتاق اصناف اظهار داشت: 
افزايش نرخ ارز و ايجاد وقفه در تخصيص ارز سبب شده تا بخشي از 

۶۸۰ هزار واحد صنفي با مشکل مواجه شود.

وي ادامه داد: در حالت عادي کمبود کالا نداريم اما افزايش قيمت رخ 
داده که بخشي از آن به دليل افزايش تقاضا است که به احتکار خانگي 
بر مي گردد. عوض پور گفت: وقتي کالا قيمت داشته باشد خريد براي 
مصرف کننده راحت تر است. آمار و ارقام نشان مي دهد که در مرداد 

بيش از ۲4۸ هزار پرونده را رسيدگي کرده ايم. 
 وي افزود: تعداد بازرسين ما محدود است و با استفاده از ظرفيت قانوني 
از بازرسين ميهمان نيز استفاده کرده ايم و اين تعداد بازرسي معقول 
اس��ت.  بر اس��اس اين گزارش رايگان س��خنگوي تعزيرات در ادامه 
تصريح کرد: در بحث احتکار در 4۵ روز حدود ۶۰۰ پرونده احتکار در 
کل کشور تشکيل شده البته احتکار بيشتر از اين تعداد است ولي اين 
رقم منجر به تشکيل پرونده شده و ۵۰ درصد پرونده ها مختومه شده 

است و بعضا کالاها به بازار ارائه مي شود.
وي ادامه داد:کالاهاي احتکاري به ترتيب اولويت ارزش ريالي ، اول، 
آهن و ميلگرد ،دوم، لوازم خانگي و س��وم برنج و اقلام خوراکي بوده 
است. اين مقام مسئول گفت: 3۶ هزار پرونده در سال گذشته با عنوان 
درج نشدن قيمت کالا بر روي اجناس به سازمان تعزيرات ارجاع شده 
است که ميزان جريمه اين نوع پرونده ها ۶۰ هزار تومان است که هزينه 
دادرسي و اجراي احکام اين پرونده ها سه تا چهار برابر جريمه آن است. 
مرندي مقدم معاون نظارت بر اجراي سازمان استاندارد در ادامه برنامه 

اظهار داشت: وظيفه اصلي ما کنترل کيفيت کالاها است .
وي افزود: زماني که گراني در بازار است بحث تخلف کم فروشي زياد 
مي ش��ود که بايد کنترل ش��ود و س��ازمان استاندارد نيز اين موضوع را 

پيگيري و گزارشات خود را به مراجع قضايي ارسال مي کند.

ميرآخورلو بر استمرار عرضه و کنترل شبکه توزیع تاکيد کرد؛

راهکار ایجاد تعادل در بازار کالا احتکارخانگيشويندهها
بختي��ار عل��م بيگ��ي دبير انجمن صنايع ش��وينده با بيان اينکه 
متأسفانه به دليل جو رواني بازار بخشي از انبار کارخانجات به 
انبار خانگي مردم رفته اس��ت، گفت: به مردم اين اطمينان را 
مي دهم که ما فعلًا مشکلي در توليد شوينده ها در کشور نداشته 
و نگران کمبود کالا در بازار نباش��ند.به گزارش تس��نيم، بختيار 
علم بيگي با اشاره به اينکه در حال حاضر هيچ مشکلي در توليد 
شوينده در کشور وجود ندارد، اظهارداشت: فعلًا توليدکنندگان 
صناي��ع ش��وينده ۲ ت��ا 3 برابر نياز ب��ازار کالا توليد و راهي بازار 
مي کنن��د.وي با بيان اينکه متأس��فانه ب��ه دليل جو رواني بازار 
بخش��ي از انبار کارخانجات به انبار خانگي مردم رفته اس��ت، 
افزود: امروز هر فردي که به فروشگاه مراجعه مي کند به جاي 
خريد نياز روزمره خود حجم زيادي از شوينده ها را خريد مي کند 
که همين امر باعث ايجاد احساس کمبود شوينده در سطح بازار 
مي شود.وي تصريح کرد: به مردم اين اطمينان را مي دهم که 
ما فعلًا مش��کلي در توليد ش��ويندها در کش��ور نداشته و نگران 

کمبود کالا در بازار نباشند.

توليدروزانه۵۰۰هزارمترمربع
شيشهساختماني

محمد علي قنبري رئيس اتحاديه فروش��ندگان شيش��ه و آئينه 
از توليد روزانه ۵۰۰ هزار مترمربع شيش��ه س��اختماني فلوت در 
کارخانه ه��اي داخلي خبرداد.وي درگفتگوي با صداوس��يما با 
اش��اره به فعاليت ۹ کارخانه توليد شيش��ه س��اختماني در کشور 
اف��زود: اين شيش��ه ها از کيفيت بس��يار بالاي��ي برخوردار بوده 
و به کش��ورهاي متعددي از جمله اروپا صادر مي ش��ود.وي با 
بيان اينکه 4۰ درصد از توليدات داخلي صادر مي ش��ود گفت: 
کش��ورهاي آس��ياي ميانه ، عراق ، افغانس��تان و اروپا از جمله 
مقاصد صادراتي اس��ت.وي توليد مواد اوليه شيش��ه را در کشور 
از مزاياي اين صنعت دانست و ادامه داد: کربنات يکي از مواد 
اولي��ه م��ورد ني��از اين صنعت بود که در اوايل انقلاب 7۰ درصد 
آن وارد مي ش��د اما هم اکنون بطور کامل در کش��ور توليد و در 

صنعت شيشه مصرف مي شود.

7۰درصدکارخانههايظروفآلومينيوم
تعطيلشدند

علي مرادي رئيس اتحاديه فروشندگان ظروف آلومينيوم گفت: 
رکود حاکم بر بازار آلومينيوم باعث تعطيلي بيش از 7۰ درصد 
از کارخانه هاي توليدي در اين زمينه ش��ده اس��ت.وي در گفت 
وگو با اقتصادي باش��گاه خبرنگاران جوان، اظهار کرد: باتوجه 
به تامين منابع در ماه محرم و صفر کمبودي براي تهيه ظروف 
يکب��ار مص��رف آلومينيومي در بازار وج��ود ندارد.مرادي درباره 
وضعيت فروش��ندگان ظروف آلومينيومي گفت: رکود حاکم بر 
بازار آلومينيوم باعث تعطيلي بيش از 7۰ درصد از کارخانه هاي 
توليدي در اين زمينه شده است.اين روز ها باتوجه به فرارسيدن 
ايام سوگواري ماه محرم و صفر، استفاده از ظروف يکبار مصرف 

در هيات ها و تکايا، افزايشي نداشته است.

اصناف و کشاورزی

سازمان دامپزشکي کشور با توجه به افزايش قيمت 
کارتن و شانه هاي تخم مرغ در روزهاي اخير، نسبت 
به استفاده مرغداران از انواع مستعمل اين کالاها 
هشدار داد.به گزارش سازمان دامپزشکي کشور، 
مديرکل دفتر بهداشت و مديريت بيماري هاي طيور 
سازمان دامپزشکي کشور، با اشاره به افزايش قيمت 

کارتن و شانه تخم مرغ و احتمال استفاده واحدهاي 
پرورشي از اقلام استفاده شده در اين واحدها هشدار 
داد و تصريح کرد: با توجه به اينکه کارتن و شانه هاي 
مستعمل مي تواند ناقل بيماري هاي طيور به ويژه 
آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان باشد، در صورت سهل 
انگاري با هر انگيزه اي، از جمله صرفه جويي در 

ميزان هزينه پرداختي براي کارتن و شانه هاي تخم 
مرغ، امکان گسترش بيماري هاي طيور از جمله 
آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان بسيار محتمل است. 
وي ب��ا تاکيد کرد:مرغ��داران به هر دليلي از ورود 
اقلام مصرف ش��ده در س��اير واحدهاي پرورشي، 

خودداري کنند.

محم��د طحانپ��ور رئيس اتحادي��ه لوازم 
خانگي با اش��اره به وضعيت دلال بازي ها 
در بازار لوازم خانگي گفت : متاسفانه حاشيه 
سود به وجود آمده از کارخانه تا بازار باعث 
شده که دلال ها در سايه بي نظارتي هر طور 
ک��ه بخواهند قيمت ها را بالا و پايين کنند 

که در اين ش��رايط هم توليدکننده متضرر 
خواهد ش��د و هم خريدار واقعي کالا را با 

چند برابر قيمت خواهد خريد.
ب��ه گ��زارش پايگاه خبري ل��وازم خانگي 
اي��ران، وي در م��ورد مطال��ب فوق گفت: 
متاس��فانه حاش��يه س��ود به وجود آمده از 

کارخان��ه ت��ا بازار باعث ش��ده که دلال ها 
در س��ايه بي نظارتي هر طور که بخواهند 
قيمت ه��ا را ب��الا و پايي��ن کنند که در اين 
ش��رايط هم توليدکننده متضرر خواهد شد 
و ه��م خري��دار واقع��ي کالا را با چند برابر 

قيمت خواهد خريد.

احتمال شيوع آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان اصناف از دلال ها خرید نکنيد
www.tejaratonline.ir

مع��اون برنامه ريزي ش��رکت مادر تخصصي توليد 
نيروي برق حرارتي گفت: سيس��تان و بلوچس��تان 
براي سال ۱4۰۰ نياز به حدود ۶۰۰ مگاوات ظرفيت 
جدي��د نيروگاه��ي دارد که بخش عمده آن با احداث 

ني��روگاه اف��ق زاه��دان تامين مي ش��ود.به گزارش 
پاي��گاه اطلاع رس��اني وزارت ني��رو پاون،حميدرضا 
عظيمي درباره پروژه هاي در دست احداث نيروگاهي 
در استان سيستان و بلوچستان، اظهار داشت: بيش از 

يک هزار و 3۵۰ مگاوات نيروگاه حرارتي در اين استان 
در حال بهره برداري است که مي توان به پروژه هاي در 
دس��ت بهره برداري اعم از بخش نيروگاه گاز چابهار، 
زاهدان، کنارک، بمپور و ايرانش��هر اش��اره کرد.وي از 

بهره برداري نيروگاه بخار ايرانش��هر با ظرفيت ۲۵۶ 
مگاوات گفت و مطرح کرد: از ۵ نيروگاه مورد اشاره، 4 
نيروگاه توسط بخش دولتي در حال بهره برداري است 
و نيروگاه گازي چابهار با ظرفيت 4۱4 مگاوات توسط 
بخش خصوصي احداث ش��ده است.عظيمي اضافه 
کرد: بر اس��اس مطالعات ص��ورت گرفته، براي افق 
۱4۰۰ در حدود ۶۰۰ مگاوات برق براي اس��تان نياز 

داريم تا به ظرفيت نيروگاه هاي منطقه افزوده شود.
مع��اون برنامه ريزي ش��رکت مادر تخصصي توليد 
نيروي برق حرارتي افزود: در اين راس��تا فعاليت هاي 
گسترده اي انجام شده است و عمليات اجرايي نيروگاه 
۵۰۰ مگاواتي افق زاهدان در شهريورماه امسال آغاز 
ش��د ک��ه کمک زي��ادي به پايداري ش��بکه برق در 

سال هاي آتي خواهد داشت.

بهره برداري از نیروگاه افق زاهدان تا سال 99


